
Agenderingsverzoek Statencommissies Noord-Holland 
 
Naam fractie/indiener: JA21 - Daniel van den Berg 
Naam commissie en datum: Statencommissie Leefomgeving – 2 & 9 december 2024 
 
Legt de volgende discussienota ter bespreking voor aan de Statencommissie en/of de 
portefeuillehouder: Cluster Energie Strategie Noordzeekanaalgebied 2024 (CES NZKG 
2024) en Provinciale Cluster Energies Strategie 
 
Verzoekt de brief op de C-agenda onder nr. 11.a  van: 21-10-2024 onderwerp: Cluster 
Energie Strategie Noordzeekanaalgebied 2024 (CES NZKG 2024) ter bespreking te 
verplaatsen naar de B-agenda 
 
Verzoekt de brief op de C-agenda onder nr. 10.i  van: 02-12-2024 onderwerp:  
10.i Energie: Provinciale Cluster Energie Strategie (C-agenda Leefomgeving 02-12-2024) 
ter bespreking te verplaatsen naar de B-agenda 
 

 

Aanleiding  
 

De CES NZKG 2024 presenteert een ambitieus plan voor verduurzaming in het 
Noordzeekanaalgebied, maar roept ook grote vragen op. De brief van Gedeputeerde 
Staten benadrukt de aanzienlijke infrastructurele en technische uitdagingen die de 
uitvoering van de energietransitie belemmeren. Dit agenderingsverzoek roept Provinciale 
Staten op om deze zaken van dichtbij te bekijken: zijn de plannen wel voldoende 
doorgedacht om de grootschalige productie van waterstof en ammoniak veilig en effectief 
te ondersteunen? Wat zijn de potentiële gevaren voor onze omgeving en hoe zit het met 
de impact op de drinkwatervoorziening? 

Het behandeldoel 
 
Om deze en andere vragen afdoende te beantwoorden, vraagt JA21 om verplaatsing naar 
de B-agenda. We willen hier dieper ingaan op de fundamentele en onderliggende keuzes 
van deze plannen, waaronder: 

● Waterstofinfrastructuur en veiligheid: Hoe zijn de waterstofprojecten, zoals H2era 
en Hy4Am, precies geïntegreerd met het nationale netwerk? En, hoe waarborgen 
we de veiligheid van transport en opslag? Welke lessen kunnen we leren uit de 
internationale ervaringen, en hoe borgen we dat Noord-Holland dit veilig 
aanpakt? Moeten we ons zorgen maken over de impact van deze grootschalige 
waterstofproductie op onze inwoners? 

● Ammoniak als waterstofdrager: Terwijl ammoniak voordelen biedt, zijn de risico's 
voor de nabijgelegen woongebieden substantieel. Beseffen wij als Provinciale 



Staten volledig welke veiligheidsprotocollen hier nodig zijn om mogelijke lekkages 
en gezondheidsrisico’s te voorkomen? Is de provincie bereid om in dichtbevolkte 
gebieden dit risico te nemen? Moeten we als provincie niet naar andere, veiligere 
alternatieven zoeken, dan wel zorgen van een goede borging van de veiligheid? 

● Drinkwatergebruik: De waterstofproductie zal een fors beroep doen op onze 
drinkwatervoorziening. Hoe garanderen we dat dit geen nadelige effecten heeft op 
huishoudens en bedrijfsmatige/industriële gebruikers? Zijn er alternatieven 
onderzocht, en is de provincie bereid deze te overwegen om zo onze 
drinkwatervoorraden veilig te stellen? 

Vragen aan Provinciale Staten / collega-Statenleden / duo-commissieleden om het 
gesprek op gang te krijgen, maar zeker niet gelimiteerd tot: 

● Zijn wij werkelijk bereid om deze projecten door te zetten zonder dat de 
technische en infrastructurele voorwaarden helder zijn?  

● Vinden wij het acceptabel dat er zoveel onzekerheid bestaat over de veiligheid en 
milieueffecten?  

● Zijn wij overtuigd van de haalbaarheid en wenselijkheid van de plannen zoals die 
nu voorliggen, of is er ruimte voor verbetering?  

Laten we gezamenlijk nadenken over de vragen die deze opzet bij ons oproept en de weg 
naar een veilige en realistische energietransitie verder onderzoeken. 

JA21 dringt aan op een goed gesprek over de voorstellen in de CES NZKG 2024, waarin 
we in eerste plaats van Provinciale Staten, maar zeker ook Gedeputeerde Staten duidelijke 
antwoorden en concrete oplossingen verwachten. Het is onze verantwoordelijkheid om 
namens de inwoners van Noord-Holland te waarborgen dat de energietransitie veilig en 
doordacht wordt uitgevoerd, met een scherp oog voor de haalbaarheid en impact op de 
leefomgeving. 

 
 


